
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jana Michalskiego 

na 42. posiedzeniu Senatu 

w dniu 29 października 2013 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Stanisława Kalemby 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracam się do Pana Ministra w sprawie płatności w ramach systemu wsparcia bezpośredniego do dzier-

żawionych gruntów rolnych położonych przy granicy z Niemcami. 

W związku z pojawiającymi się informacjami o tym, że rolnicy z Polski zawarli z podmiotami z Niemiec 
umowy dotyczące posiadanych przez nich gruntów rolnych, w konsekwencji czego podmioty niemieckie 

uzyskują w swoim kraju wsparcie finansowe, w sytuacji jednoczesnego ubiegania się polskich rolników 

o dopłaty do tych gruntów, proszę Pana Ministra o informację, czy istnieje możliwość udzielenia wsparcia 
finansowego niemieckim podmiotom w związku z produkcją rolną na użytkowanych gruntach dzierżawio-

nych na podstawie umów zawartych z polskimi producentami. 

Zwracam się także z prośbą o odpowiedź na pytanie, czy polscy rolnicy mają w tym przypadku prawo do 
ubiegania się o dopłaty do gruntów, które wcześniej wydzierżawili niemieckim producentom. 

Z wyrazami szacunku 

Jan Michalski 

 




